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1.   «Οι άνθρωποι σήμερα, έλεγε ο Γέροντας  Φιλόθεος, είναι ακράτητοι. 
Λαός και κλήρος, σαν αχαλίνωτα αλόγα, τρέχουν στην αμαρτία. Δεν 
συλλογίζονται το Θεό, το θάνατο, την κρίση, την ανταπόδοση, τίποτα – 
τίποτα, μόνο για την ύλη ενδιαφέρονται, για το σώμα, για τις ηδονές, για 
τις τιμές. Πολύ λίγοι είναι εκείνοι πού έχουν αληθινά ενδιαφέροντα και 
ίσως για χάρη αυτών των λίγων κρατάει ο Θεός τον κόσμο».

2.  Ο Γέροντας Π αίσιος έλεγε: «Όσοι αναπαύονται μέσα στον υλικό κόσμο 
και δεν ανησυχούν για τη σωτηρία της ψυχής τους, μοιάζουν με τα 
ανόητα πουλάκια πού δεν θορυβούν μέσα στο αυγό, για να σπάσουν το 
τσόφλι, να βγουν έξω να χαρούν τον ήλιο — το ουράνιο πέταγμα στην 
παραδεισένια ζωή – αλλά παραμένουν ακίνητα και πεθαίνουν μέσα στο 
τσόφλι του αυγού».

3.  «Οι κοσμικοί άνθρωποι με κουράζουν, έλεγε ό Γέροντας Αμφιλόχιος, 
γιατί όσα έχουν μέσα τους αποθηκευμένα, έρχονται πάνω μου σαν 
ηλεκτρικά κύματα».
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4.  Έλεγε ό Γέροντας Πορφύριος: «Σήμερα οι άνθρωποι ζητούν να τους 
αγαπήσουν και γι’ αυτό αποτυγχάνουν. Το σωστό είναι να μην 
ενδιαφέρεσαι αν σε αγαπούν, αλλά αν εσύ αγαπάς το Χριστό και τους 
ανθρώπους. Μόνο έτσι γεμίζει η ψυχή».

5. Για τους σημερινούς ανθρώπους, ο Γέροντας της Δράμας Γεώργιος 
έλεγε: «Ο κόσμος έχει φύγει από την αθωότητα και την καλοσύνη. Κάθε 
μέρα φροντίζει να βαδίζει προς το κακό. Όσο περνούν τα χρόνια, βαδίζει 
στην καταστροφή και ο Θεός δεν το θέλει αυτό».

6. Για την ευγένεια των ανθρώπων της εποχής μας, ο Γέροντας  Π αίσιος 
υπογράμμιζε: «Κάνει πολύ κακό η κοσμική ευγένεια πού υποκρίνεται, 
γιατί ξεγελιέται κανείς και ανοίγει την καρδιά του στον κοσμικό άνθρωπο 
και τελικά χαραμίζει την ευλάβεια του, γιατί εκείνος δεν ξέρει τι θα πει 
ευλάβεια. Είναι σαν να δίνει χρυσές λίρες σε ανθρώπους πού ξέρουν μόνο 
τις μπρούντζινες δραχμές».

7.  Ό Γέροντας   Φιλόθεος έλεγε:  «Οι χριστιανοί διαιρούνται σε δύο 
τάξεις. Είναι οι αγράμματοι και οι εγγράμματοι. Οι περισσότεροι 
αγράμματοι είναι άπιστοι, δεν γνωρίζουν ότι υπάρχει Θεός, τι είναι ο Θεός 
και τι είναι η πίστη. Μαθαίνουν όμως τόσα παραμύθια, τόσα άσεμνα 
τραγούδια, τόσους χορούς! Οι περισσότεροι εγγράμματοι είναι τελείως 
άπιστοι. Έκτος από λίγες εξαιρέσεις, οι περισσότεροι είναι κούτσουρα! 
Ποτέ τους δεν προσεύχονται και ντρέπονται να κάνουν το σταυρό τους».
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